

conform to the policies outlined in the Statement and undertook the required modifications. During the year the Department revised and changed its internal administrative practices and set up a financial audit system in keeping with the revised policies. The Department has developed and will be applying internal policy guidelines on language training for 1980-1981. This initiative, coupled with a re-organization of the language training services, will mean a saving in the order of \$100 000. over the next fiscal year. Similar guidelines on work instruments are being developed. In addition the Department has prepared, published and distributed numerous documents informing employees of their rights and obligations, managers of their responsibilities and the public of services available to it under the Official Languages Act and Policies.

Since 1969 periodic checks have been made at posts to ensure that official language policies are being implemented. This year the role of the Inspection Service was defined in specific terms. After visiting twenty posts in the 1978-1979 fiscal year, the Service drew up a report on each post and the necessary corrections were made. Guidelines for the auditing of the program aimed at setting out responsibilities in this area are being developed. It should be noted that most of the year's activities were centred on auditing.

administratives et mis en place un système de vérification financière en fonction de la politique révisée. Le Ministère a élaboré et mettra en application, pour l'année 1980-1981, des lignes directrices (politiques) ministérielles en matière de formation linguistique. Cette initiative, doublée d'une réorganisation de la structure des services en formation linguistique, permettra une économie de ressources de l'ordre de \$100 000 au cours du prochain exercice financier. Des lignes directrices de même nature portant sur les instruments de travail sont en voie d'élaboration. Dans le même ordre d'idées, le Ministère a préparé, publié et diffusé de nombreux documents d'information pour renseigner les employés sur leurs droits et devoirs, les gestionnaires sur leurs responsabilités et le public sur les services disponibles, en vertu de la Loi et de la politique des langues officielles.

Au chapitre de la vérification, le Ministère procède, depuis 1969, à des inspections périodiques en matière de langues officielles dans les missions. Cette année le mandat du groupe d'inspection a été précisé. Suite à la visite de 20 missions effectuée au cours de l'année financière 1978-1979, le groupe d'inspection a préparé un rapport sur chacune des missions et les rectifications nécessaires ont été apportées. Une politique de vérification du programme visant à déterminer les responsabilités dans ce domaine et à mettre au point un plan d'action est en cours d'élaboration. On notera que la majorité des activités